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PURA: “VANNOMRÅDE BUNNEFJORDEN MED 
ÅRUNGEN- OG GJERSJØVASSDRAGET” 
 

Til stede:  Knut Bjørnskau, leder temagruppen, Nordre Follo kommune 
Stine Hansen, Ås kommune, for Øystein Fure Mæhlum 
Estrella Fernandez, Viken fylkeskommune 
Grethe Arnestad, Nordre Follo kommune 
Toril Giske, VAV Oslo kommune  
Anita Borge, vannområdeleder PURA  
 
For sak 2: Gunnhild Riise, NMBU 
Andreas Meyer og Gunvor-Aurora Masvik, masterstudenter 
 
 

Forfall: Ola Eide, Statens vegvesen 
Arne Ivar Sletnes, Landbrukskontoret i Follo 
Øystein Fure Mæhlum, Ås kommune 
Håvard Hornnæs, Statsforvalteren i Oslo og Viken 
Nasser Berhanu Mohammed, Frogn kommune 
Lars Blingsmo, Nesodden kommune 
 

Møtegruppe: Temagruppe Biologi/limnologi 
 

Møtested: Kulturhuset Ås  
Møtetid: Onsdag 08.02.2023, 09:00-12:00 inkl. lunch 

 
Referent: Grethe Arnestad 
Neste møte: Torsdag 20. april kl 09.00-12.00 på Drømtorp, Ski. 

 
 
 

 

 
Sak 
nr. 

Tema Vedtak/oppfølging Ansv. 
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Referat fra møte i 
temagruppen 
07.12.2022 
 

Ingen merknader. 
 
Referatet legges ut på www.pura.no 
 

Alle  
 
Anita 
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Henvendelse fra 
NMBU om finansiell 
støtte til 
masterprosjekt: 
Omsetning av 
nitrogen i innsjøer – 
betydning av 
innsjøinterne 
prosesser for fjerning 
av nitrogen og 
tilbakeholdelse av 
fosfor i sedimenter.  
 

Presentasjon av prosjektet ved Gunnhild Riise med 
studenter: Andreas Meyer og Gunvor-Aurora Masvik.  
 
Presentasjon oversendes. 
 
Kan ikke love konkrete anbefalinger ang tiltak.  
 
Anita gir tilbakemelding om at PURA kan godkjenne 
søknaden om kr 60 000 til prosjektet. 
 
Info om annet prosjekt de skal jobbe med: Skal se på 
metaller i Bølstadbekken. Partikulær tilførsel relatert til 
flom. 
 
Oppgaven til Frostad (Årungen) ligger tilgjengelig på 
brage, og linkes til på hjemmesiden. 
(https://nmbu.brage.unit.no/nmbu-
xmlui/handle/11250/2565314)  
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Anskaffelse av 
tjenester innen 
tiltaksorientert 
vannkvalitetsovervåk
ing fra 2024 – plan 
for gjennomføring av 
anskaffelsen 
 

Erfaring fra Fagrådet: Det ble kjørte intervju med god 
erfaring.  
Ås har rammeavtale med Innkjøpskontoret, trenger 
bare sende en henvendelse om behov for bistand. 
Stor anskaffelse (nåværende 4 mill.) og omfattende 
skjema for anskaffelsesstrategi. Må muligens benytte 
Innkjøpskontoret også for å fylle i dette skjemaet. Må 
velge: Anbud ev. med intervjuer eller konkurranse 
med forhandling. 
Møte i uke 10 i ad hoc-gruppa før vi kobler inn 
Innkjøpskontoret, Anita kaller inn. 

 

4 Redegjørelse fra M-
dir. om finansiering 
av mottaksanlegg for 
båtseptik fra 
fritidsbåter (vedlagt) 
 

Mdir. gitt beskjed om at kommunene ikke kan benytte 
hverken renovasjonsgebyret eller VA-gebyret for 
etablering og drift av septikmottak for fritidsbåter. 
Ved avsjekk i 2017 fikk PURA tilbakemelding om at 
det er juridisk holdbart åfinansiere dette 
avfallsgebyret.  
Må enten ta betaling ved bruk eller via eget budsjett. 
Dette er uheldig ifht båtfolkets holdninger. 
Lillestrøm så på dette i fjor. Kortbetalinger for dyrt og 
anbefaling om at det bør være gratis for forbrukerne. 
 
Eksisterende PURA-anlegg ble etablert for ca. kr 1 
mill, Fylkeskommunen ga tilskudd, PURA tilskudd og 
Ås kommune. Lite driftsutgifter siden dette går rett 
inn på kommunalt nett. Vil kunne være større 
kostnad dersom det er snakk om tømming av 
oppsamlingsenhet for septiken. 
 
Forslag til uttalelse fra PURA til Mdir ble 
gjennomgått.   

 

https://nmbu.brage.unit.no/nmbu-xmlui/handle/11250/2565314
https://nmbu.brage.unit.no/nmbu-xmlui/handle/11250/2565314
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Vi vil på det sterkeste fraråde at bruk av 
mottaksanlegg for båtseptik fra fritidsbåter skal 
finansieres ved brukerbetaling. 
Et forslag til finansiering av anleggene er å benytte 
noen av de 20 millionene statlige midler som høsten 
2022 ble øremerket arbeidet for en renere Oslofjord, 
for å få i gang praksisen og en positiv holdning. 
Kan ikke forby noe før man har systemer / 
infrastruktur for en alternativ løsning.  
Forslag til uttalelse fra PURA sendes temagruppen 
som gir snarlig innspill. Deretter sendes uttalelsen til 
Mdir. 
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Status utfiske 
Østensjøvann 
(tidligere 
presentasjon fra 
Thrond Haugen 
vedlagt)  
 

Presentasjon gitt tidligere. Samlet rapport for 2022 har 
frist 24. februar. NMBU og PURA har sendt inn felles 
søknad til Mdir på 250 000, total budsjettramme 523 000. 
Svar bør komme rundt påsketider. 

Anita 
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Status 
erosjonssikring av 
Storgrava 
 

Oppdrag for å utarbeide flomberegninger og 
flomsonekart. Frogn kommunes rammeavtale er benyttet i 
anskaffelsen. Har innhentet til bud fra 2 konsulentfirmaer.  
Odd Henning Unhjem er ansvarlig for anskaffelsen. 

Anita 
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Status planlegging 
av ny Østre Linje 
 

Ås og Nordre Follo kommuner har sittet tett på prosessen, 
og vannområdene er koblet på ved viktige 
beslutningspunkter. Innspill om vannmengder og 
forurensning. Egen reguleringsbestemmelse for å sette 
inn tiltak tidlig. Statlig prosjekt. Nordre Follo har påpekt 
nødvendighet av å opprettholde tett samarbeid med 
kommunene og vannområdene.  

Knut 
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Status hovedplaner i 
kommunene 
 

Ås: Intern høring på temaplan pågår. ROS-analyse har 
vært gjennomført før oppstart planarbeid. Offentlig høring 
med frist i mai. 
Nordre Follo kommune: Hovedplan forankret i 
kommuneplanens arealdel. 
Oslo: Revidering hvert 4. år. Rapporterer på tiltak 
tertialvis. Hovedplanen vedtas ikke politisk. 
Øvrige kommuner ikke tilstede. 

Alle 
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Fagrådet 
- prosjektet 
resipientvurdering 
og belastning fra 
div. kilder – 
grunnlag for 
kommunenes 
søknad om 
utslippstillatelse til 
Statsforvalteren 
(vedlagt utkast til 
mandat) 

Forrige årsmøte presentert skisse til prosjekt. Se kopi av 
skisse til prosjekt vedlagt innkalling. Viktig at kommunene 
samarbeider, helhetlig perspektiv for utslipp til fjorden. 
Oslo VAV har gjort et forarbeid med økt rensing av N. 
Vesentlig bidrag fra lekkasjer fra ledningsnettet. Satt av 1 
million. Behov for ny modell av ytre fjord, se ytre og indre 
fjord i sammenheng.  
SF har gitt føringer om prøvetaking i vifteform, Fagrådet 
mener dette ikke er interessant i fht boksmodellen eller 
med tanke på den positive virkningen utslippet har til 
omrøring i Bunnefjorden. 
Møte m Mdir fredag. Møte med SF vil tas i etterkant om 
man ikke klarer å få med de til fredagens møte. 
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- Rapport fra 
NIVA; Forprosjekt 
for modellering av 
Oslofjorden – 
vurdering av 
aktuelle modeller 
(vedlagt). 
Miljødirektoratet 
ønske samarbeid 
med Fagrådet i 
videre prosjekt. 
- anskaffelse for 
overvåking fra 
2023 – status 

 

Anskaffelse for tjenester innen vannkvalitetsovervåking i 
indre Oslofjord gjennomført, kun 2 aktuelle tilbydere. 
NIVA vant. Tidligere utfordringer er svart på ved økt 
bemanning / ressursøkning. Oppstartsmøte gjennomført 
og har tro på bedre leveranse fremover. 
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Invitasjon til 
dialogmøte om 
regionalt samarbeid 
avløp og Oslofjorden 
(vedlagt) 
 

Skapes stadig nye arenaer for samarbeid. Ser ut til 
vannområdene mangler i denne forbindelse, men 
samarbeidet skal foreløpig starte opp uten 
vannområdene. Bekymret for at samarbeidene blir veldig 
fragmentert. Vannområdene er ikke direkte invitert, men 
vannområdene sitter inn i Fagrådet som er invitert. Viken 
fylkeskommune har ansatt en koordinator for Oslofjorden, 
resultat av politisk bestilling. 
Det er allerede flere etablerte arenaer inkl. 
vannområdene. Oppfordrer FK til å ta en dialog internt om 
samhandling/samarbeid mellom arenaene. 

Anita 
Knut 
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Eventuelt 
 

Kommunesamling hos Statsforvalteren.  
Kuer ved Østensjøvann er "lagt på is". 
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Neste møte Torsdag 20. april kl 09.00-12.00 på Drømtorp, Ski.  

 

 


